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خبری

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان سمنان گفت: تعداد 
گونه ارزشمند گورخرهای ایرانی انتقال یافته به پارک ملی 
کویر در شهرستان گرمسار با سه زایمان موفق به ۱۲ راس 

افزایش یافت.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، امیر عبدوس روز 
گذشته ابراز داشت: پس از انتقال پنج راس گورخر ایرانی 
از منطقه توران شاهرود و چهار راس گورخر از سایت تکثیر 
گوراب استان یزد به پارک ملی کویر استان سمنان در 
پاییز سال ۹۷ با هدف معرفی مجدد این گونه به منطقه، 
با انجام سه زایمان موفق، جمعیت این گونه ارزشمند در 

پارک ملی کویر به ۱۲ راس رسید.
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان سمنان تصریح کرد: 
۱۲ راس گورخر با ترکیب ژنتیکی متنوع در اختیار مرکز 
تحقیقات، تکثیر و رهاسازی گورخر ایرانی در پارک ملی 

کویر استان سمنان قرار دارد.
وی ادامه داد: پارک ملی کویر یکی از قدیمی ترین مناطق 
تحت حفاظت سازمان حفاظت محیط زیست است که تا 
چند دهه قبل بهترین ذخیره جمعیت گورخر آسیایی را 
میزبانی می کرد، اما  در اثر خشکسالی و شکار غیر مجاز 

جمعیت این گونه ارزشمند از دست رفت.
باقیمانده  ژن های  تکثیر  و  حفظ  کرد:  بیان  عبدوس 
از  انقراض  معرض  در  و  تهدید  معرض  در  گونه های 
به  و  است  زیست  اولویت های سازمان حفاظت محیط 
همین منظور ضمن در اولویت قرار دادن حفظ گونه در 
زیستگاه، باید به تکثیر و حفاظت ژن ها در اسارت هم 

توجه جدی شود.
وی اضافه کرد: مرکز تحقیقات، تکثیر و رهاسازی گورخر 
ایرانی پارک ملی کویر استان سمنان در کشور و حتی در 
منطقه منحصر به فرد است و تمام جزئیات این مرکز 

اعم از کاروان ایمن و استاندارد حمل گورخر و نقشه و 
مشخصات مرکز تکثیر و تجهزات و امکانات تعبیه شده 
در آن با اتکا به دانش بومی کارشناسان حفاظت محیط 

زیست استان سمنان طراحی و ساخته شده است.
عبدوس یادآور شد: برنامه معرفی مجدد گورخر به پارک 
ملی کویر نباید از بین گورخرهای مولد که ذخیره های 
ژنتیکی هستند انجام شود بنابراین رهاسازی گورخرهای 
حاصل از تکثیر در این مرکز فقط از موالید نسل دوم به 

بعد انجام خواهد شد.
وی بیان کرد: مرکز تحقیقات، تکثیر و رهاسازی گورخر 
ایرانی پارک ملی کویر استان سمنان با اعتباری بالغ بر 
حفاظت  سازمان  ملی  طرح های  از محل  ۲میلیارد ریال 
محیط زیست در محل ورودی پارک ملی کویر گرمسار در 
استان سمنان از مسیر جاده سنگفرش احداث شده است.

به گفته عبدوس مرکز تحقیقات، تکثیر و رهاسازی گورخر 
ایرانی در پارک ملی کویر استان سمنان دارای هشت سلول 
قرنطینه برای انجام جداسازی به منظور تلاقی انتخابی 
ژن ها و زایمان ایمن گورخرها است و به گونه ای طراحی 
شده که تمام مراحل خونگیری، معاینه، جداسازی، انتقال، 
تبادل یا رهاسازی در طبیعت بدون استفاده از بیهوشی 

قابل اجراست.
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان سمنان گفت: مرکز 
تحقیقات، تکثیر و رهاسازی گورخر ایرانی پارک ملی کویر 
استان سمنان علاوه بر کارکردهای تحقیقاتی، اکولوژیکی 
و بازسازی ذخایر ژنتیکی ، دارای جذابیت گردشگری است 
و می تواند به عنوان یکی از جاذبه های طبیعت گردی 
این پارک ملی موجب افزایش تعداد بازدید کنندگان شود.
از  یکی  سمنان،  استان  غرب  در  کویر  ملی  پارک 
زیستگاه های مهم گورخر ایرانی در کشور است که آخرین 

گزارش ها از مشاهده این گونه در پارک ملی کویر، مربوط 
به اوایل دهه ۱۳۶۰ است.

 گورخر آسیایی تنها بازمانده علف خوران تک سُم و از گونه 
های شاخص حیات وحش استان سمنان است.

ایرانی زیرگونه  ای از گورخر آسیایی است که به  گورخر 
شدت در معرض خطر انقراض قرار دارد ، گورخر آسیایی 
در گذشته جمعیت فراوانی در خاورمیانه، آسیای میانه و 
چین داشت اما اکنون نسل آن در اغلب مناطق منقرض 
شده و از زیرگونه ایرانی تنها دو جمعیت کوچک در منطقه 
ریز استان  بهرام گور شهرستان نی  خارتوران شاهرود و 

فارس باقی مانده  است.
در شاهرود   توران  پارک ملی  نوزدهم مهر سال ۹۷از  در 
۱۰ راس گورخر به پارک ملی کویر مرکزی در گرمسار با 
هدف معرفی مجدد گونه به زیستگاه قبلی منتقل شد که 
متاسفانه پنج راس به دلیل انتقال غیر ایمن تلف شدند و 
پنج راس باقیماندند.ی ایرانی پارک ملی کویر به ۱۲ راس 

افزایش یافت.

خبر اول

در پارک ملی کویر؛

تعداد گورخرهای ایرانی به ۱۲ راس افزایش یافت

شمار بهبودیافتگان کرونا به 365 هزار و 846 تن رسید

پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  سخنگوی 
گفت: با فوت ۱۸۴ بیمار دیگر مبتلا به کرونا در ۲۴ 
ساعت گذشته، شمار جانباختگان بیماری کووید۱۹ در 
کشور به ۲۴ هزار و ۸۴۰ نفر رسید، ۲۴ استان کشور در 
وضعیت قرمز هستند و تاکنون 365 هزار و 846 نفر 
از بیماران، بهبود یافته و از بیمارستان ههها ترخیص 

شده اند.
آمار  آخرین  درباره  گذشته  روز  لاری  سادات  سیما 
موارد  و  در کشور  کرونا  ویروس  به  مبتلایان قطعی 
فوت ناشی از این ویروس افزود: تا دیروز و بر اساس 
معیارهای قطعی تشخیصی، سه هزار و ۶۰۵ بیمار 
جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد و هزار و 
۵۹۴ نفر بستری شدند. با این حساب، مجموع بیماران 

کووید۱۹ در کشور به ۴۳۲ هزار و ۷۹۸ نفر رسید.

سخنگوی وزارت بهداشت گفت: خوشبختانه تاکنون 
از  یا  یافته  بهبود  بیماران،  از  نفر  و ۸۴۶  هزار   ۳۶۵
بیمارستان ها ترخیص شده اند. همچنین ۳۹۴۸ نفر از 
بیماران مبتلا به کووید۱۹ در وضعیت شدید این بیماری 
تحت مراقبت قرار دارند و تاکنون سه میلیون و ۸۲۸ 
هزار و ۳۳۰ آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام 

شده است.
لاری افزود: استان های تهران، اصفهان، قم، آذربایجان 
شرقی، خراسان جنوبی، سمنان، قزوین، لرستان، اردبیل، 
ایلام،  زنجان،  بوشهر،  گیلان،  کرمانشاه،  خوزستان، 
خراسان رضوی، مازندران، البرز، آذربایجان غربی، مرکزی، 
کرمان، خراسان شمالی، همدان و یزد در وضعیت قرمز 
قرار دارند. استان های کهگیلویه و بویراحمد، چهارمحال 
و بختیاری، هرمزگان، فارس و گلستان نیز در وضعیت 

هشدار قرار دارند.
وی با اشاره به وضعیت کرونا در استان اصفهان گفت: 
در این استان در اسفند ۹۸ شاهد خیر بسیار شدید 
اپیدمی کرونا بودیم. از فروردین تا هفته اول خرداد 
کاهش تدریجی موارد ابتلا و بستری کرونا را در این 
استان شاهد بودیم اما از نیمه دوم خرداد نمودار موارد 
ابتلا و بستری کرونا در این استان دوباره صعودی شد و 

این روند همچنان ادامه دارد.
سخنگوی وزارت بهداشت افزود: هم اکنون شهرهای 
خوانسار،  شهر،  خمینی  چادگان،  برخوار،  اصفهان، 
سمیرم، فریدون شهر، لنجان و فلاورجان در این استان 
در وضعیت قرمز و شهرهای کاشان، شاهین دژ، شهرضا، 

میمه و تیران در وضعیت هشدار کرونا قرار دارند.
وی گفت: هم اکنون ۱۲۷۸ بیمار در بیمارستان های 
استان اصفهان به علت ابتلا به کووید۱۹ بستری هستند 
و ۲۱۶ نفر نیز به علت شرایط بالینی نامناسب در بخش 
مراقبت های و یژه هستند، متوسط سن مبتلایان به 
کرونا در این استان ۵۷ سال است و ظرفیت تخت های 
بیمارستانی و مراکز درمانی این استان به مرور در حال 
تکمیل است و نیازمند استفاده از ظرفیت بیمارستان 

های خصوصی، خیریه و غیر دولتی هستیم.
های  پروتکل  رعایت  میزان  بیشترین  افزود:  لاری 
بهداشتی در استان اصفهان در مراکز پلیس به اضافه 
۱۰ و کمترین میزان در پاساژهاست. به علت افزایش 
موارد ابتلا به بیماری کووید ۱۹ از روز شنبه ۵ مهر اعمال 

جراحی غیر اورژانسی در این استان ممنوع می شود.

۱۰۰ هزار میلیارد ریال برای 
طرح های حوزه بهداشت و درمان 

نیاز است 
معاون درمان وزارت، بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: 
برای تکمیل طرح های حوزه بهداشت و درمان و تجهیزات 
کامل بیمارستان های کشور ۱۰۰ هزار میلیارد ریال اعتبار نیاز 

است.
به گزارش »دنیای هوادار«، قاسم جان بابایی روز گذشته در 
حاشیه بازدیدی سرزده از بیمارستان شهید بهشتی کاشان 
افزود: بخشی از اعتبارها ارزی است که با قول مساعد رئیس 
جمهوری با ارز متعارف برای خرید دارو، لوازم مصرفی و مواد 

اولیه  داروسازی اختصاص می یابد.
وی بیان کرد: برای ورود تجهیزات سرمایه ای که در کشور نیز 

تولید نمی شود، ارز جداگانه ای اختصاص خواهد یافت.
معاون درمان وزارت، بهداشت، درمان و آموزش پزشکی از 
افزایش بین ۸ تا ۱۰ هزار تخت در بیمارستان های کشور خبر 
داد و اضافه کرد: این طرح ها با تامین منابع مالی در حال 

اتمام است.
 ۱۹ کووید-  بیماری  شیوع  با  همزمان  اظهارداشت:  وی 
زیرساخت های بیمارستان ها توسعه یافت و نزدیک به ۲ هزار 
دستگاه ونتیلاتور )کمک تنفسی( بین دانشگاه های علوم 
پزشکی توزیع شد تا مرکزهای درمانی تخت های آی سی یو را 

افزایش دهند.
تجهیزات  از  درصد   ۹۰ اکنون  هم  شد:  یادآور  جان بابایی 
بیمارستانی در داخل کشور تولید می شود و این مهم موجب 

افتخار است.
وی همچنین شمار تخت های بخش مراقبت های ویژه در 
بیمارستان های دولتی کشور را پیش از شیوع کرونا پنج هزار و 
۶۰۰ تخت برشمرد و گفت: سه هزار و ۵۰۰ تخت دیگر تا پایان 

سال به تدریج به شمار آنها افزوده می شود.
معاون درمان وزارت، بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با اشاره 
به اینکه بخشی از بیماری ها را می توان با درمان از راه دور )تله 
مدی سینگ( مدیریت کرد، اظهار داشت: در اجرای این طرح در 
برخی مناطق که امکانات پزشکی زیاد نیست و به عنوان نمونه 
تصویربرداری یا برخی پزشکان متخصص وجود ندارد، می توان 
معاینه، مشاوره و حتی خدمات سی تی اسکن، تصویربرداری و 

آزمایش ها را از سوی یک پزشک از راه دور انجام داد.
به گفته وی، این طرح برای نخستین بار در نقاط محروم 
کشور از جمله زابل و هیرمند در استان سیستان و بلوچستان، 
هرمزگان، ایلام و بوشهر، لرستان و حتی در تهران در بخش 
خدمات قلب و عروق در حال انجام است که اجرای کامل این 
طرح موجب جلوگیری و کاهش مراجعه های غیرضروری مردم 

به درمانگاه ها و بیمارستان ها می شود.
جان بابایی در ادامه با بیان اینکه از ۲ هفته گذشته به صورت 
تدریجی شاهد روند رو به افزایش میزان بستری بیماران مبتلا به 
کووید ۱۹ در کشور هستیم، گفت: متاسفانه شمار بستری ها در 
برخی استان ها به ۲ تا ۳ برابر افزایش یافته و به همین نسبت 

میزان بیماران بدحال در بخش های آی سی یو بالا رفته است.
وی علت این افزایش را تجمع های بی مورد و مسافرت های 
که  خانواده هایی  داشت:  اظهار  و  دانست  غیرضرور 
دستورالعمل های بهداشتی را رعایت کردند در آتش کسانی که 

رعایت نکردند، سوختند.
معاون درمان وزارت، بهداشت، درمان و آموزش پزشکی تاکید 
کرد: تا وقتی این بیماری در جامعه وجود داشته باشد و برخی 
رعایت کنند و برخی رعایت نکنند، در عمل گروهی که مراعات 

نمی کنند، موجب شیوع ویروس می شوند.
وی با تاکید بر لزوم جدی گرفته شدن مسائل بهداشتی از 
سوی مردم بیان کرد: هنوز تغییری در ماهیت ویروس کرونا 
صورت نگرفته است که ضعیف تر شده باشد، این بیماری مرگ 
و میر ایجاد می کند و به هر نسبتی که شمار بستری ها در 
بیمارستان ها افزایش یابد، به همان نسبت بستری در بخش 
افزایش  نیز  میر  و  میزان مرگ   و  اضافه می شود  آی سی یو 

می یابد.

بهداشت

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهید  احمد منتظری سانیجی  را گرامی می دارد

کرونا در ایران
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موانع تولید ساوجبلاغ مرتفع می شود
»مهدی مهرور« - سرپرست فرمانداری ساوجبلاغ- با اشاره به شرایط حساس کشور و ضرورت تامین 

نیازهای صنایع مختلف گفت: موانع تولید این شهرستان در ابعاد مختلف مرتفع می شود.

اجتماعی

»نماینده ولی فقیه در البرز و امام جمعه کرج«:

باغ موزه ها دفاع مقدس را  از تحریف حفظ می کند 
نماینده ولی فقیه در استان البرز و امام جمعه کرج با اشاره به 
اقدامات دشمن برای تحریف دفاع مقدس، گفت: ایجاد باغ موزه 
ها یکی از اقداماتی است که دفاع مقدس را از تحریف حفظ و 

برای همیشه حفظ می کند.
آیت الله سید محمدمهدی حسینی همدانی روز گذشته در آیین 
بهره برداری از نخستین فاز باغ موزه دفاع مقدس استان البرز، 
افزود: چندبار مقام معظم رهبری درباره تحریف تذکر داده اند که 
در روزهای اخیر نیز به مساله تحریف اشاره کرده اند که مساله 

مهمی است که باید از ابعاد مختلف مورد بررسی قرار گیرد.
وی اظهار داشت: در این دوره از زمان تحریف اصلی ترین راهبرد 
جنگ های شناختی، ادراکی، هیبریدی، روایت ها و حکایت ها 

است.
وی گفت: دشمن و به خصوص آمریکا، اروپا، صهیونیسم و ارتجاع 
منطقه با تمام توان  دست به دست هم داده اند تا این مسیر را 

که با دروغ پردازی، شایعه سازی، دوگانه سازی و... را طی کنند.
امام جمعه کرج با بیان اینکه تحریف مصادیق وجلوه های 
فراوانی دارد، تصریح کرد: در اصل باطل بر علیه جبهه حق از این 

روش استفاده کرده است.
وی تاریخ اسلام را پر از تذکرات و عبرت ها دانست و افزود: باید از 
این عبرت ها برای مقابله با تحریف بهره ببریم و همانطور که مقام 
معظم رهبری گفته اند که وقتی دشمن در صحنه واقعی شکست 

می خورد شروع به اقداماتی همچون تحریف می کند.
حسینی همدانی یکی از نمونه های تحریف را کتمان حقیقت 
و واقعیت دانست و اظهار داشت: این نمونه تحریف امروز به 

صورت بایکوت خبری و سکوت رسانه 
ای بروز می کند که یک نمونه 

خبری  بایکوت  آن  از 
ها  سعودی  جنایات 

در یمن و جنایات 
در  صهیونیست 

عالم است.
وی واژگون جلوه 
دادن واقعیت را 
با تکرار برعکس 

حادثه را یکی دیگر 
از نمونه های تحریف 

برشمرد و گفت: مخلوط شدن حق و باطل با  استفاده از فضای 
غبار آلود فتنه که نمونه آن را در فتنه سال ۸۸ دیدیم، از دیگر 

ابعاد تحریف است.
نماینده ولی فقیه در استان البرز اضافه کرد: دستاوردهای خودی 
را  کوچک شمردن و کوچک جلوه دادن و تحقیر کردن و بزرگ 
نشان دادن مشکلات و همچنین توجیه گری از روی ترس یا از 
سر شیفتگی و تغییر در قطعات یک واقعیت تاریخی از نمونه 

های دیگری تحریف است.
وی، تردید افکنی و ترویج روحیه ما نمی توانیم و دوقطبی سازی 
در جامعه مثل »سلامت و معیشت« و »سلامت و معنویت« را از 
دیگر نمونه های تحریف برشمرد و افزود: فرافکنی و مقصرتراشی 

به جای پاسخگوبودن نیز از دیگر نمونه های تحریف است.
امام جمعه کرج با بیان اینکه تحریف در حوزه مصادیق و مفاهیم 
انجام می شود، گفت: تحریف در حوزه مفاهیم عمیق تر و اثرگذارتر 
است همچون اینکه معانی صبر راهبری را به پاسخ به  دشمن و 
مفهوم آزادی را به ولنگاری و رهاشدگی اجتماعی تغییر می دهند.

وی افزود: همچنین روحیه جهادی را به بی برنامگی و مفهوم 
مرزشکنی  و  پرخاشگری  و  هنجارشکنی  به  را  خواهی  عدالت 

تحریف می کنند.
نماینده ولی فقیه در استان البرز دفاع مقدس را یکی از مصادیق 
جدید تحریف دانست و بیان داشت: راجع به دلایل شروع و مدت 
این هشت سال دفاع مقدس و مقاطع دفاع  مقدس و... شروع 

به اقداماتی کرده اند.
وی با بیان اینکه دشمنان تیغ تحریف را به این دُر گرانقدر رسانده 
اند که باید از آن حفاظت و حراست کنیم، گفت: باغ موزه ها 
یکی از اقداماتی است که باعث مانا شدن و حفظ دفاع مقدس 

می شود.
حسینی همدانی افزود: جنس تحریف دفاع مقدس فرهنگی 
است و باید مقابله با این تحریف به صورت فرهنگی انجام 
شود که باغ موزه ها مراکز مهمی هستند که حفظ آن دوران 

نورانی از ماموریت های آن به شمار می رود.
وی ادامه داد:  لذا هر چه سرمایه گذاری و برنامه برای توسعه 
آن بیشتر باشد سود و منفعت است و سرمایه گذاری برای 

نسل های آینده است.
وی گفت: حفظ آثار یعنی مقابله با تحریف دفاع مقدس و 
این مرکز، مرکز نشر معارف جنگ و جلوگیری 
مقدس  دفاع  تحریف  و  انحراف  از 

می شود.
دفاع  موزه  باغ  نخست  فاز 
روز  البرز  استان  مقدس 
با  همزمان  چهارشنبه 
سومین روز از هفته دفاع 
مقدس همزمان با باغ 
موزه های ۷ استان دیگر 
توسط رئیس مجلس 
به  اسلامی  شورای 

بهره برداری رسید.

»البرز« چه خبر؟

»استاندار« مطرح کرد:

لزوم تلاش برای ترویج فرهنگ ایثار 

و  ایثار  فرهنگ  ترویج  برای  گفت:  البرز  استاندار 
شهادت و ایجاد همبستگی بین نسل های انقلاب از 

هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم بود.
به گزارش »دنیای هوادار«، عزیزاله شهبازی در آیین 
بهره برداری از فاز اول باغ موزه دفاع مقدس البرز که 
همزمان با ۷ استان کشور با حضور ویدئو کنفرانسی 
شورای  مجلس  رئیس  قالیباف  محمدباقر  دکتر 
اسلامی برگزار شد، افزود: سایه شوم جنگ تحمیلی 
افراد ارزشمندی را از ما گرفت ولی اقتدار و پایمردی 

جمهوری اسلامی ایران  ماندگار شد.
و  یادآور  مقدس  دفاع  دوران  داشت:  اظهار  وی 

احیا کننده واژه های ناب شهادت، شهامت، 
سلسله  و  مردانگی  ایثارگری،  شجاعت، 

مراتب فرماندهی و ولایت پذیری است.
وی ادامه داد: در چهل سالگی دوران 
و  هستیم  ایران  ملت  مقاومت 
به خواست  خرسندیم که در استان 
مردم البرز باغ موزه دفاع مقدس جهت 

تداعی فرهنگ ایثار و شهادت برای نسل 
های آینده راه اندازی شد.

شهبازی گفت: البرز در مسیر ارتباطی 
۱۴ استان کشور است و این 

باغ موزه جانمایی بسیار 
خوبی دارد و مردم ایران 
اسلامی می توانند از 

آن بهره مند شوند.
وی افزود: فاز اول 
مورد  پروژه  این 
قرار  برداری  بهره 

گرفت و در این 
فاز ۱۰ میلیارد 
تومان اعتبار 
صرف شده و 
اسناد  مرکز 
های  داده  و 

دفاع  دوران 

مقدس است.
مهم  های  دانشگاه  در  کرد:  اضافه  البرز  استاندار 
و  اهداف  از  رسانی  اطلاع  و  انعکاس  برای  جهان 
دستاوردهای  وقایع مهم، هزینه های بزرگی صرف 
می کنند و در ایران اسلامی مهمترین رویداد اخیر، 

جنگ تحمیلی بود.
شهبازی اظهار امیدواری کرد که با اتحاد و انسجام 
مجموعه البرز بتوانیم اسباب گره زدن فرهنگ آن 

دوران با نسل جدید باشیم.
وی گفت: دوران دفاه مقدس، مهمترین حادثه قرن 
در ایران اسلامی بود و بر این باور هستیم با بسیج 
امکانات نسبت به بهره برداری از فازهای ۲ و ۳ 

و ۴ اقدام کنیم.
حسینی  الله  آیت  مراسم  این  در 
همدانی نماینده ولی فقیه در استان، 
امام  سپاه  فرمانده  مولایی  سردار 
حسن مجتبی )ع(، سردار اسلامی 
رئیس بنیاد حفظ آثار و ارزش های 
دفاع مقدس البرز و جمعی از مسئولان 
و فرماندهان استان حضور داشتند.

۲۱  واحد آموزشی در البرز در آستانه بهره برداری
مدیرکل آموزش و پرورش البرز گفت: به مناسبت هفته 
دفاع مقدس، ۲۱ واحد آموزشی با مشارکت خیرین در 

این استان به بهره برداری رسید.
به گزارش »دنیای هوادار« سالار قاسمی روز گذشته با 
اعلام این خبر اظهار داشت: این واحد های آموزشی  با 
۱۹۵ کلاس درس با بیست و پنج هزار متر مربع زیربنای 

آموزشی مورد بهره برداری قرار گرفت.
وی با اشاره به اینکه برای ساخت این فضاهای آموزشی 
حدود ۵۵ میلیارد تومان هزینه شده است، خاطرنشان 

کرد: از این میزان حدود شش میلیارد و پانصد میلیون 
تومان از محل کمک های خیرین مدرسه ساز استان 

تامین شد.
 ۳۴۰ حدود  کلاس  هر  ساخت  برای  یادآورشد:  وی 

میلیون تومان اعتبار لازم است.
وی تصریح کرد: ۲ واحد آموزشی با ۳۲ کلاس درس 
نیز در دست ساخت است که  تا بهمن ماه سال جاری 

آماده می شود.
قاسمی ادامه داد: البرز با کمبود ۸ هزار و ۲۰۰ کلاس 

درس به دلیل تراکم بالای دانش آموزی مواجه است.
وی بیان داشت: البرز سالیانه به احداث ۴۰۰ کلاس 
درس نیاز دارد تا دانش آموزان جدیدی که به علت نرخ 
بالای مهاجرت به بدنه آموزش و پرورش استان اضافه 

می شوند را پوشش دهیم.
مدیرکل آموزش و پرورش البرز تاکید کرد: به منظور 
جبران کسری سرانه فضای آموزشی استان توانستیم 
اعتبارات عمرانی را از ۲۷ میلیارد تومان در سال ۹۶ به 

۸۶ میلیارد تومان در سال ۱۳۹۸ برسانیم.
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50 سال پیش در چنین روزی، طی یک زد و خورد مسلحانه بین ماموران ژاندارمری و قاچاقچیان در 

ارتفاعات سبزوار، 2 قاچاقچی کشته شدند و 399 کیلو تریاک کشف شد.

در چنین روزی!

طرح کاپ رونمایی شد؛

زباله ی کمتر تولید کنید؛ خدماتِ   بیشتر بگیرید

 احتمالا بارها در فضای مجازی به عبارت »کاپ« برخورد 
در  که  پسماند«  تولید  »کاهش  طرح  مخففِ  کرده اید؛ 
و  است  انجام  حالِ  در  تهران  استان  مناطق  از  تعدادی 
مدتی ست که صفحه های مجازی استان البرز نیز به این 
موضوع پرداخته اند. این طرح، خوشخبتانه صبح امروز به 
همت سازمان مدیریت پسماند و معاونت خدمات شهری 
شهرداری کرج در منطقه 3 رونمایی شد تا رسما شاهد 
برنامه های متنوعِ آن برای کاهش تولید پسماند در سطح 

شهر کرج باشیم.
فعال  سمن های  وجود  دلیل  به  کرج   3 منطقه 
زیست محیطی و علاقمندان و دلسوزان محیط زیست به 
عنوان پایلوت طرح کاپ انتخاب شده است. در این منطقه 
25 چرخ دستی جمع آوری زباله های خشک با ظاهر شکیل 
و پلاک دار فعالیت خواهند کرد تا علاوه بر زدودنِ چهره ی 
نازیبای چرخ دستی های قدیمی در شهر، شعارهای تفکیک 

از مبدأ را هم در معرض دید شهروندان قرار دهند.
در گام بعدی نیز قرار است همه ی محلات شهر در مجموع 
250 چرخ دستی جدید داشته باشند. به عبارتی تعداد چهار 
هزار چرخ دستی قدیمی که در حال حاضر در کوچه ها و 
خیابان ها شهر به چشم می خورند و موردِ گلایه ی شهروندان 

هستند به طور چشمگیری، کاهش خواهد یافت.
مدیریت  سازمان  رئیس  مسیبی؛  محمد  آیین،  این  در 
پسماند، علی اصغر همتی؛ معاون خدمات شهری و علی 
آرایی؛ مدیر منطقه 3 شهرداری کرج به سخنرانی پرداختند.

طرح کاپ از زمان مدیریت پیشین سازمان مدیریت پسماند 
مطرح بوده است و مشاور عالی سازمان؛ علی خوشگرد نیز 
مدت هاست طرح تفکیک زباله از مبدأ را به ویژه در محلات 
رونماییِ  پیگیری می کند.  بازآفرینی شهری کرج  هدف 
رسمی از این طرح، اتفاقی خوب در آستانه ی مدیریت 
رئیس جدید سازمان بود که به این ترتیب آغاز فعالیت او را 

در سمتِ جدید به فال نیک می گیریم.

فرهنگ سازی تولید پسماند کمتر از مدارس

محمد مسیبی؛ رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری 
سیستم  که  داریم  تلاش  کاپ  طرح  »در  گفت:  کرج 
جمع آوری سنتیِ زباله های خشک را ساماندهی کرده و به 
تدریج آن  را با جمع آوری الکترونیک در قالبِ اپلیکیشنی به 

نام بهروب جایگزین کنیم«.
او با اشاره به اینکه طرح کاپ با همکاری مستمر میان 
سازمان مدیریت پسماند، سازمان حفاظت محیط زیست 
و اداره کل آموزش و پرورش و شرکت حامی نواندیشان 
پاک البرز به عنوان پیمانکار جمع آوری پسماند خشک 
انجام خواهد شد گفت: »هزار جلد کتاب به این منظور تهیه 
شده است که بناست مربیان پیش دبستانی و مربیان مقطع 
ابتدایی نحوه ی آموزش این کتاب ها را از سوی کارشناسان 
سازمان حفاظت محیط زیست تعلیم ببیند تا به بهترین 
نحو به دانش آموزان ارائه کنند. در عین حال بسته های 
پشتیبانی نیز برای ارائه توسط مربیان در فضای مجازی 

نیز تهیه شده است«.
آموزش یکی از مباحث زیربنایی برای فرهنگ سازی تولید 
کمتر پسماند است و با حمایت شرکت حامی نواندیشان 
پاک البرز هزار جلد کتاب برای این منظور منتشر شده است 
که در اختیار مربیان پیش دبستانی و مقاطع ابتدایی قرار 

خواهد گرفت«.
رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری کرج، موفقیت 
طرح کاپ را منوط به همکاری و یاری شهروندان دانست و 
گفت: »روزانه حدود 1600 تُن زباله در البرز تولید می شود که 
800 تُنِ آن مربوط به کرج  است؛ رقم نگران کننده و بالایی 
که در عین حال به دلیلِ عدم تفکیک از مبدأ، مشکلات 
بسیاری را نیز برای مدیریت شهری ایجاد کرده است. این 
در حالی ست که اگر طرح کاپ موفق عمل کند، می توان 
هزینه های صرفه جویی شده را صرفِ ارائه ی خدمات بیشتر 

به شهروندان کرج کرد«.

کیانمهر؛ پایلوت دریافت سطل های تفکیک زباله

شهرداری  شهری  خدمات  معاون  همتی؛  علی اصغر 
از  زباله  تفکیک  بحث  در  شهری  »مدیریت  گفت:  کرج 
مبدأ همیشه با چالش های بسیاری مواجه بوده است و 
متاسفانه هنوز از روش های سنتیِ جمع آوری پسماند در 

سطح شهرها استفاده می شود که اتفاق خوبی نیست«.
او با بیان اینکه مالکیت زباله های تولید شده طبق ماده 

8 قانون مدیریت پسماند بر عهده ی شهرداری است گفت: 
»بر این اساس شهرداری موظف به جمع آوری، مدیریت 
و بازیافت زباله هاست و بنا بوده است تا پایان برنامه ی 
چهارم توسعه، همه ی شهرداری های شهرهای ساحلی و 
کلانشهرها100 درصد زباله ها را بازیافت کنند اما متاسفانه 
به دلیل کمبود زیرساخت ها و امکانات و معذوریت های 
اقتصادی و نبود فرهنگِ صحیح تفکیک از مبدأ، این اتفاق 

حتی در تهران هم رخ نداده است«.
شهری  مدیریت  برنامه های  کنار  »در  داد:  ادامه  همتی 
شهروندان نیز باید همکاری لازم را داشته باشند تا  تولید 
زباله به حداقل برسد. از امروز ماشین های جمع آوری زباله ی 
بهروب در سطح شهر فعالیت خواهند کرد و کیسه های 
پارچه ای نیز تحویل واحدهای مسکونی در کرج خواهد 
شد که مردم می توانند با نصب اپلیکیشن »بهروب« در 
گوشی های هوشمند یا تماس با شماره تلفنِ این شرکت 

زباله های تولید شده شان را بفروشند.«
معاون خدمات شهری شهرداری کرج  از تحویل مخازن 
تفکیک زباله به 50 بلوکِ 25 واحدی در کیانمهر نیز خبر 
داد و گفت: »از اهالی این منطقه می خواهیم با مدیریت 
شهری همکاری کنند و پس از تفکیک زباله، با استفاده از 
بهروب، علاوه بر کمک به کاهش تولید پسماند، هزینه های 
شارژ ساختمان هایشان را هم از طریق فروش زباله های خود 

تأمین کنند«.

محلات منتخب منطقه 3 در طرح کاپ در اولویت دریافت 
خدمات بیشتر

علی آرایی نیز ضمن ابراز خرسندی از اینکه منطقه 3 میزبان 
اجرای طرح کاپ شده است گفت: »سیاست گذاری های 
کلان شورای اسلامی شهر کرج در دوره ی پنجم و کمیسیونِ 
محیطِ زیست شورا سبب تهیه و ابلاغ دستورالعمل هایی 

شد که به رونمایی از طرح کاپ انجامیده است«.
اینکه  »دلیل  داد:  ادامه  کرج  شهرداری  منطقه 3  مدیر 
منطقه 3 اعلام آمادگی برای میزبانیِ این طرح کرده است، 
قرارگیری در مجاورت مرکز دفن زباله ی حلقه دره و از طرفی 
آمادگیِ بالای ساکنان منطقه برای کاهش تولید پسماند 

بوده است«.
او با ابراز امیدواری از همکاریِ ساکنان منطقه این مژده را 
داد که شهروندان منتخب و محلات منتخب در همکاری 
با این طرح، در اولویت خدمات بیشتر قرار خواهند گرفت.

مدیریت شهریگزارش

»سلیم نژاد« تاکید کرد؛

تهدیدی متوجه درختان میدان 
جمهوری نخواهد بود 

رئیس شورای اسلامی شهر کرج گفت: به شهروندان اطمینان 
خاطر می دهم هیچ تهدیدی متوجه درختان محدوده میدان 
جمهوری نخواهد بود و نظارت لازم بر اجرای عملیات عمرانی 

احداث زیرگذر وجود خواهد داشت.
به گزارش »دنیای هوادار«، اکبر سلیم نژاد گفت: با توجه به 
حساسیت و نگرانی دوستدارانِ محیط زیست و رسانه ها در 
خصوص چگونگی وضعیتِ درختان ارزشمند محدوده میدان 
جمهوری اسلامی پس از اجرای پروژه زیرگذر، جلسه ای در 
حضور دادستان محترم مرکز استان برگزار شد و ایشان در 
جایگاه مدعی العموم نکاتی را در باب ضرورت توجه به حفظ 
و توسعه فضای سبز و اهمیت آن در کاهش آلودگی هوا و 

نشاط اجتماعی بیان کردند که راهبردی و ارزشمند بود.
او با اشاره به اینکه اعضای دوره پنجم شورای اسلامی شهر 
کرج در حوزه فعالیت های مرتبط با محیط زیست و فضای 
سبز دارای سوابق طولانی هستند و به عنوان چهره های 
دانشگاهی و فرهنگی به اهمیت و کارکرد درختان در کاهش 
آلودگی هوا به خوبی وافق هستند، گفت: اعضای شورا همواره 
بر توسعه جنگلکاری، توسعه سرانه فضای سبز و احداث پارکها 
و بوستان در محلات سطح شهر تاکید داشته اند و اینکه 
جریانی بخواهد تخریب درختان را به این شورا منتصب کند، از 

اساس کذب و غیرقابل قبول است.
اینکه  بیان  با  ادامه  در  کرج  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
جابجایی درختانِ محدوده میدان جمهوری در فصل خواب 
طبیعت )حوالی زمستان( و با استفاده از تجهیزات کامل انجام 
می شود، خاطرنشان کرد: محل جدیدِ کاشت و نگهداری از آن 
ها نیز اطلاع رسانی خواهد شد ضمن آنکه دستگاه قضا، اداره 
کل محیط زیست البرز، تشکل های مردم نهاد و سایر نهادهای 

مربوطه بر تمام مراحل کار نظارت لازم را خواهند داشت.
به گفته سلیم نژاد، مقرر شده شهرداری کرج هرگونه تجهیزات 
لازم برای انتقال درختان به سایتِ جدید را فراهم آورد به نحوی 
که درختان و ریشه های آن ها تا عمق حداقل چند متری 
خاکبرداری و جابه جا شوند و کارشناسان نیز به نحوی بر کار 

نظارت داشته باشند.

شهری

نسترن کیوان پور

  نویسنده و روزنامه نگار
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سلمان فارسی به شهرک سینمایی نور رسیدفرهنگی
سازندگان سریال سلمان فارسی و مسئولان بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی، برای ساخت این سریال 

در شهرک سینمایی نور، به توافق رسیدند.

»رئیس و اعضای شورای شهرخورزوق«:

به زودی پاره ای از مشکلات 
شهرک سیمرغ حل می شود! 

اصغر قلندری - نویسنده و روزنامه نگار

در جلسه ای که با حضور نماینده های اهالی شهرک سیمرغ 
منطقه برخوار، با اعضای شورای اسلامی خورزوق در دفتر شورا 
برگزار شد، وعده های نوید بخش و امیدوارکننده این شورا، موجی 

از شادی برای مردم شریف شهرک سیمرغ به همراه داشت.
در این جلسه نماینده های شهرک نشینان سیمرغ که عبارت 
بودند از آقایان: قلندری پدر شهید، خبرنگار و گزارشگر صداوسیمای 
مرکز اصفهان، فریدون حسن نژاد، مهدی یارعلی، قهرمان جهان، 
صالح زاده جانباز سرفراز هشت سال دفاع مقدس و خانم ها 
باقری و شکرآمیز در دیدار با آقای بابایی رئیس و دیگر اعضای 
شورای اسلامی شهر خورزوق خواستار پیگیری مشکلات عدیده 
ای که متاسفانه دامنگیر مردم شریف این شهرک شده را به طور 
مشروح مطرح کردند که اهم خواسته هایشان، جدول گذاری 
و آسفالت خیابان ها و معابر عمومی، کوچه های ده متری، 
حل معضل اتوبوس و وسائط نقلیه حمل و نقل، عقب نشینی 
و افزودن بخشی از پیاده روهای عریض به خیابان های علامه 
امینی، تکمیل بلوار طباطبایی، بهسازی خیابان مولوی، تکمیل 
زمین فوتبال، مرمت آسفالت علامه طباطبایی، احداث چند 
مدرسه ابتدایی، راهنمایی و دبیرستان در زمین های واگذاری 
شرکت تعاونی هوانیروز که در حال حاضر با بلوک سیمانی 
حصارکشی شده است، احداث درمانگاه و داروخانه شبانه روزی، 
تامین روشنایی بیشتر خیابان های اصلی و فرعی به ویژه کوچه 

هایی که از نور کمتری برخوردارند.
در پایان این نشست مقرر گردید آقای قلندری با تعاملی که 
با اداره کل ورزش و جوانان استان اصفهان دارد پیگیر احداث 
زمین چمن مصنوعی و فضاهای ورزشی باشند، که در سال 
های گذشته طبق توافقنامه ای که بین شهرداری و اداره کل 
ورزش و جوانان استان اصفهان به عمل آمده بود قرار شد کار 
زیرسازی و آسفالت زمین واگذاری شرکت تعاونی هوانیروز به 
عهده شهرداری و اجرای چمن مصنوعی با اداره کل ورزش و 
جوانان استان اصفهان باشد که با وجود گذشت سال ها اقدامی 

صورت نگرفته است.
البته در پایان این جلسه گفت و گوی تلفنی نگارنده، آقای 
سیدمحمد طباطبایی مدیر کل جدید ورزش و جوانان استان 
اصفهان اظهارداشت: اعتبار زمین چمن شهرک سیمرغ را مصوب 
کردیم و امیدواریم با اخذ تخصیص کامل آن بتوانیم نسبت به 

نصب چمن مصنوعی آن مجموعه اقدام کنیم.
مدیرکل ورزش و جوانان استان اصفهان افزود: البته در صورتی که 
شهرداری نسبت به زیرسازی و آسفالت این زمین اقدام کند ما 
نیز متعهد می شویم بلافاصله برای احداث چمن مصنوعی زمین 

فوتبال شهرک سیمرغ اقدامات لازم را به عمل آوریم.
شایان ذکر است که در همین زمینه با تعامل شهرداری خورزوق 
و پیشنهاد اداره کل ورزش و جوانان استان اصفهان به منظور 
مشارکت در احداث زمین چمن مصنوعی فوتبال در زمینی که 
سند ملکی آن به اداره کل ورزش و جوانان استان اصفهان واگذار 
شده است، جلسه ای با حضور آقای حاجی دلیگانی نماینده 
مردم برخوار و معاون سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان و 
دیگر مسئولان ذیربط این تفاهم نامه تنظیم وبرای امضاء و 
اجرایی شدن آن ارائه گردیده است که امیدواریم با تفاهم طرفین 

به مورد اجرا درآید.
و اما در پاسخ به پرسش هایی که در ارتباط با رفع کاستی ها، 
کمبودها و مشکلات شهرک سیمرغ مطرح گردید آقای بابایی 
رئیس شورای اسلامی خورزوق و دیگر اعضای شورای اسلامی 
خورزوق با بیان مشکلات تخصیص بودجه اعتبارات سازمان 
های آموزش و پرورش و نوسازی مدارس و نهادها و ارگان 
های دولتی قول مساعد دادند در اسرع وقت پیگیر ادامه جدول 
گذاری، آسفالت معابر عمومی، مزایده چند دستگاه اتوبوس ویژه 
شهرک سیمرغ باشند و با فروش ۱۰ قطعه از زمین های واگذاری 
شرکت تعاونی هوانیروز در سال های گذشته را برای صرف هزینه 

های جاری شهرک سیمرغ اختصاص دهیم.

ذره بین

»تام کروز« هنرپیشه و تهیه کننده نام آشنای آمریکایی که 
سودای ساخت اولین فیلم سینمایی در فضا را در سر دارد، 

اکتبر سال آینده )مهر-آبان ۱۴۰۰( عازم فضا می شود.
پایگاه اطلاع رسانی ددلاین، حساب توییتری  به گزارش 
از  را  عکسی  دوشنبه  روز   Space Shuttle Almanac
برنامه های فضایی خود در سه سال آینده منتشر کرد که از 
اعزام تام کروز ستاره هالیوودی و داگ لیمان تهیه کننده و 

کارگردان آمریکایی به فضا حکایت دارد.
براساس اطلاعات منتشر شده در این عکس، سفر فضایی 
کروز و لیمان اکتبر سال ۲۰۲۱ )مهر-آبان ۱۴۰۰( و با استفاده 
اسپیس ایکس  دراگون  کرو  دار  سرنشین  فضاپیمای  از 

انجام می شود.
اواسط اردیبهشت خبری منتشر شد مبنی بر آن که کروز 

و ایلان ماسک مدیرعامل شرکت فضایی اسپیس ایکس 
در مراحل اولیه همکاری با ناسا برای ساخت یک فیلم 
فیلم  این  داستان  فضا هستند.  در  ماجراجویانه  اکشن 
هنوز مشخص نیست اما لوکیشن فیلمبرداری در ایستگاه 
فیلمسازی  استودیو  بود.  خواهد  فضایی  بین المللی 
یونیورسال نیز دو ماه بعد از حمایت ۲۰۰ میلیون دلاری 

خود از پروژه سینمایی کروز در فضا خبر داد.
هنوز روشن نیست که آیا سفر فضایی سال آینده تنها یک 
سفر مقدماتی برای کروز و لیمان است تا قلمرو فرازمینی 
را سنجیده و ارزیابی کنند یا می توان آن را معادل آغاز پروژه 
ساخت اولین فیلم داستانی در فضا در نظر گرفت. هر چه 
باشد کروز با این سفر اولین قدم را به سمت تحقق ایده 

جاه طلبانه خود برمی دارد.

جهان سینما

»تام کروز« سال آینده عازم فضا خواهد شد!

توقف ساخت سریال جیران در شهرک غزالی

ساماندهی مجموعه تاریخی چشمه علی دامغان آغاز شد

مدیرعامل فیلیمو با تاکید بر اینکه صداوسیما از رشد 
»وی او دی«ها خوشحال نمی شود، در این زمینه از 
در  ممنوعیت ساخت سریال »جیران« حسن فتحی 

شهرک سینمایی غزالی خبر داد.
محمد جوادشکوری مقدم، درباره حمایت نکردن صدا و 
سیما و شهرک غزالی از تولیداتشان، گفت: ما یک سریال 
به نام »جیران« را با همکاری »نماوا« سرمایه گذاری 
کرده ایم و حسن فتحی در حال ساخت آن هستند. 
سریالی در کلاس »شهرزاد« است و کار خوبی است. 
تهیه کننده با شهرک غزالی، قرارداد دارد که برای تولید 
بروند. شروع به بازسازی و تولید کرده اند و صداوسیما 
فهمیده است که این کار برای فیلیمو و نماوا است با 

وجود قرارداد جلوی کار ما را گرفته است.
شکوری ادامه داد: ما در کشور یا باید خدمات از این 
جنس مثل دیجی کالا و اسنپ و ... را حمایت کنیم و 
کار را به دست جوانانی از قلهک و پاسداران و سیدخندان 
و کرمان بدهیم یا اینکه خدمات را کسی در »منهتن« 
می  گیرد. گزینه سومی وجود ندارد که فکر می کنند یک 
بخش خصولتی یا خودی یا هر چه اسمش را می  گذارند 

این کار را انجام بدهد.

لابی در صداوسیما جدی  تر است

مدیرعامل صبا ایده درباره مجلس و قانونگذاری بیان 
کرد: ما از قانونگذاری و چهارچوب دادن به این فضا 
خوشحال می شویم و ما در این فضا بازی می  کنیم. 
اگر دنبال بازی کردن خارج از این زمین بودیم، سالیان 
سال در اینجا کار نمی  کردیم. مسئله این است که این 
قوانین درست طراحی شوند. جاهای مختلف آن با هم 
تضارب نداشته باشد و از یک جایی به یک جای دیگر 
خسارت وارد نکند. به هر حال در همه جای دنیا پر از 
لابی است و در صداوسیمایی که ما در دامن قوانینش 

کار می  کنیم کمی جدی تر است.

برنامه فردوسی  پور در حال تصمیم گیری

مدیرعامل فیلیمو درباره برنامه عادل فردوسی پور گفت: 
درخواست مجوزی شده است و توافقاتی صورت گرفته 
است. منتظر هستیم، ببینیم در چهارچوب قانون چه 
تصمیم گرفته می شود و امیدواریم تصمیم مناسبی 

بگیرند؛ اگر این تصمیم گرفته شود حتما با توافقاتی که 
چند پلتفرم  با ایشان کرده اند احتمالا برنامه شان روی  

چندین پلتفرم قرار خواهد گرفت.

رئیس اداره میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
دامغان گفت: ساماندهی مجموعه چشمه علی دامغان با 

هدف ثبت این اثر در فهرست آثار جهانی آغاز شد.
مهدی قاسمی روز گذشته به رسانه ها ابراز داشت: بهسازی 
و مرمت چشمه علی با هدف رفع مشکلات زیرساختی و 

فراهم شدن زمینه ثبت جهانی این مجموعه با همکاری و 
نظارت اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 

استان در حال انجام است.
وی اضافه کرد: برای ساماندهی و مرمت این مجموعه 
تاریخی و گردشگری، ۱۰ میلیارد ریال اعتبار از محل اعتبارات 

دور دوم سفر رئیس جمهوری به استان سمنان اختصاص 
یافته است.

قاسمی اظهار داشت: نقشه برداری محوطه و باغ چشمه علی 
برای طراحی منظر و سامان دهی بر مبنای استانداردهای 
ثبت جهانی، انجام و تخریب سازه های الحاقی معاصر برای 
احیای منظر اصیل باغ تاریخی چشمه علی آغاز شده است.

وی خاطرنشان کرد: سنگ فرش کردن محوطه، مبلمان، 
سامان دهی برق و نورپردازی و مرمت دیوارهای باغ از جمله 

اقدام های مرمتی در دست اجرا است.
رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
دامغان، چشمه علی را اولین اثر نفیس استان سمنان 
در راه ثبت جهانی دانست و گفت: این مجموعه یکی از 
خوش آب  و هواترین تابستان گاه های ایران است که دارای 
۲ دریاچه و ۲ عمارت با ارزش تاریخی مربوط به اواخر دوره 
صفوی و اوایل دوره قاجار است و فضای آرام بخشی را برای 

گردشگران فراهم می کند.
چشمه علی دامغان با شماره ۸۳۰ در فهرست آثار ملی 
ثبت شده و در سال ۱۳۸۶ در جلسه هیات وزیران به عنوان 

منطقه نمونه گردشگری تصویب شد.

شبکه خانگی

میراث فرهنگی
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»دی بوئر« سرمربی بعدی هلند خواهد شد؟

پس از هفته ها گمانه زنی در خصوص جانشین »رونالد کومان« در تیم ملی هلند، نام »فرانک 
دی بوئر« به عنوان محتمل ترین گزینه هدایت لاله های نارنجی مطرح شد.

وزرشی

»سلطانی فر« تاکید کرد:

ممنوعیت ورود مربی و بازیکن خارجی تا یک سال آینده

مالی و ازبکستان؛ حریفان تدارکاتی تیم ملی ایران 
در اردوی مهرماه

نامزدهای نهایی بهترین بازیکن سال اروپا اعلام شد

بازیکن  و  مربی  ورود  گفت:  جوانان  و  ورزش  وزیر 
ببینیم  تا  است  ممنوع  آینده  سال  یک  تا  خارجی 

وضعیت تحریم ها به کجا خواهد رسید.
به گزارش »دنیای هوادار«، مسعود سلطانی فر اظهار 
داشت: با وجود تمامی دردسرها و فشارها جلوی ورود 
بازیکن و مربی خارجی را حداقل برای یک سال آینده 

گرفتیم.
وزیر ورزش و جوانان با اشاره به فشارهای برخی دلالان 
برای لغو ممنوعیت این قانون افزود: ممنوعیت جذب 
مربی و بازیکن خارجی مصوبه فدراسیون فوتبال و در 

حیطه اختیارات آن است.
وی ادامه داد: فدراسیون فوتبال اختیار دارد به خاطر 
ارز و مشکلات پیش  انتقال  نقل و  محدودیت های 

آمده از ورود مربی و بازیکن خارجی جلوگیری کند.

برنامه دو دیدار دوستانه تیم ملی در اردوی مهرماه تیم 
ملی رسما اعلام شد.

به گزارش »دنیای هوادار«، دپارتمان تیم های ملی 
فوتبال برنامه بازی های تیم ملی در اردوی مهرماه را 

اعلام کرد.
در  مهر   ۱۷ پنجشنبه  روز  ملی  تیم  اساس،  این  بر 
نخستین دیدار دوستانه خود در تاشکند با تیم ملی 

ازبکستان دیدار خواهد کرد.
به  سفر  در  که  کشورمان  فوتبال  ملی  تیم  کاروان 

ازبکستان ملی پوشان فوتسال را هم همراه دارند، روز 
۱۹ مهر به ایران عزیمت می کنند و بعد از توقفی کوتاه 

مدت در تهران بلافاصله راهی ترکیه می شوند.
بر اساس برنامه ریزی صورت گرفته، ملی پوشان روز 
دوشنبه ۲۱ مهر در دومین بازی دوستانه خود در آنتالیا 
مقابل تیم ملی مالی صف آرایی خواهند کرد. این 

دیدار از ساعت ۱۷ روز دوشنبه برگزار خواهد شد.
کاروان تیم ملی بلافاصله پس از دیدار دوستانه مقابل 

مالی به تهران مراجعت خواهد کرد.

اتحادیه فوتبال اروپا )یوفا( فهرست نامزدهای بهترین 
بازیکن سال اروپا را منتشر کرد.

به گزارش »دنیای هوادار«، سایت رسمی یوفا فهرست 
بازیکن سال  بهترین  نامزدهای کسب جایزه  نهایی 
۲۰۱۹ - ۲۰۲۰ اروپا را منتشر کرد. انتخاب بهترین های 
اروپا در مراسم قرعه کشی لیگ قهرمانان اروپا ۲۰۲۰ 
- ۲۱ که در شهر نیون سوئیس برگزار می شود، انجام 

خواهد شد.
»کوین دی بروین«، »رابرت لواندوفسکی« و »مانوئل 

نویر« جزو سه بازیکن برتر یوفا قرار گرفتند.
نامزدهای بهترین بازیکن سال یوفا به شرح زیر است:

کوین دی بروین )منچسترسیتی(
با ثبت ۲۰ پاس گل و ۱۳ گل در لیگ برتر

رابرت لواندوفسکی )بایرن مونیخ(
کسب سه گانه همراه با بایرن، ۵۵ گل در ۴۷ بازی

مانوئل نویر )بایرن مونیخ(
کسب سه گانه همراه با بایرن و ۶ کلین شیت را در 

لیگ قهرمانان اروپا
لیونل مسی )بارسلونا(
نیمار )پاریسن ژرمن(
توماس مولر )بایرن(

کیلیان امباپه )پاری سن ژرمن(
تیاگو آلکانتارا )بایرن(
جاشوا کیمیچ )بایرن(

کریستیانو رونالدو )یوونتوس(
فهرست نهایی جایزه های دیگر به شرح زیر است:

مربی سال بخش مردان: هانس دیتر فلیک، یورگن 
کلوپ، یولین ناگلسمن

دروازه بان فصل: کیلور ناواس، نویر، یان اوبلاک
مدافع فصل: داوید آلابا، آلفونسو دیویس، کیمیچ

هافبک فصل: دی بروین، توماس مولر، تیاگو آلکانتارا
مهاجم فصل: لواندوفسکی، امباپه، نیمار

برونو فرناندس،  بانگا،  اور  اروپا:  بازیکن فصل لیگ 
روملو لوکاکو

بهترین بازیکن سال زنان: برنز، هاردر، رنارد
مربی سال بخش زنان: کورتس، لرچ، واسور
دروازه بان فصل زنان: بوحادی، اندلر، پانوس

مدافع فصل زنان: برنز، گوسلینگ، رنارد
هافبک زن فصل: پوپ، ماروزان، گانارسدوتیر

مهاجم فصل زنان: میدما، هاردر، کاسارینو

سوژه

دریچه

جهان فوتبال

دیالوگ

»مدیرکل ورزش و جوانان استان اصفهان«:

هیات تنیس روی میز اصفهان، بازوی توانمند فدراسیون 

مجمع عمومی سالیانه هیات تنیس روی میز استان اصفهان با 
حضور رئیس فدراسیون برگزار شد.

 مجمع عمومی سالیانه هیاتُ تنیس روی میز استان اصفهان 
با حضور »مهرداد علی قارداشی« -رئیس فدراسیون-، »سیدمحمد 
طباطبایی« -مدیرکل ورزش و جوانان استان اصفهان- و دیگر 
اعضای مجمع در تالار اجتماعات سرای ورزشکاران اصفهان برگزار 

شد.
سیدمحمد طباطبایی مدیرکل ورزش و جوانان استان اصفهان، در 
این مجمع با گرامیداشت هفته دفاع مقدس گفت: با توجه به 
تلاش و کوشش و برنامه ریزی مدونی که طی دو دوره ریاست 
مهدی تکابی وجود داشته است، هیات تنیس روی میز استان 

اصفهان توانسته جایگاه خوبی در کشور پیدا کند.
افزایی و  این موفقیت در سایه تعامل، هم  وی تصریح کرد 
همراهی مسئولان هیات با مسئولان مقامات  فدراسیون تنیس 
روی میز، اهالی ورزش و دیگر ارگان های استان میسر گردیده که 

قابل تقدیر می باشد.
مدیرکل ورزش و جوانان استان اصفهان افزود: هیات تنیس روی 
میز این استان در مباحث برنامه ریزی، هدفگذاری، قهرمانی، 
استعدادیابی، استعداد پروری و نخبه پروری عملکرد خوبی را از 
خود نشان داده است که  امیدوارم نگاه ویژه و تفکر فدراسیون 
نسبت به عملیاتی کردن برنامه های هیات استان اصفهان تداوم 
داشته باشد، زیرا اعتقاد دارم هیات نیز در راستای برنامه های 
استراتژیک فدراسیون گام بر می دارد تا شاهد رشد و توسعه رشته 

تنیس روی میز هم در استان و هم در کشور باشیم.
وی با اشاره به بازسازی و تجهیز خانه تنیس روی میز استان 
اصفهان توسط هیات نیز اظهارداشت: هیات استان موفق شده 
در راه توسعه تنیس روی میز این استان از تمام ظرفیت ها و 

پتانسیل های موجود در استان بهره ببرد.
طباطبایی افزود: خانه تنیس روی میز اصفهان یکی از کارهای 
بزرگ و ماندگار آقای تکابی و تیم کاری وی می باشد که مکان 
بسیار خوبی است برای برگزاری مسابقات ملی و بین المللی، 
زیرا از جمله سالن های زیبا در سطح کشور و حتی خاورمیانه 

محسوب می شود.
سیدمحمد طباطبایی با بیان اینکه به طور حتم »مهدی تکابی« 

-رئیس هیات تنیس روی میز استان- نگاه توسعه محور و ایده 
آلی به سمت وسوی رشد و توسعه این رشته مفرح دارد گفت: اگر 
هیات امروز در جایگاه ویژه ای قرار گرفته است، در سایه همان 

تفکر ایده آل و برنامه محوری میسر گردیده است.
وی موفقیت در دو مرحله چهارساله هیات تنیس روی میز استان 
را مرهون تلاش و همراهی خانواده بزرگ تنیس روی میز استان 
در راستای اهداف و برنامه ریزی های اصولی توصیف کرد و 
خاطرنشان نمود: هیات استان اصفهان بازوان توانمند فدراسیون 
به حساب می آیدکه خوشبختانه، هم افزایی و همراهی خوبی 
با این مجموعه داشته است، اما باز هم به عقیده من باید نگاه 
فدراسیون به هیات استان پهناور اصفهان یک نگاه استراتژیک و 

توسعه محور باشد.
از  می تواند  میز  روی  تنیس  فدراسیون  افزود:  طباطبایی 
ظرفیت های قابل توجه هیات استان اصفهان در راستای برگزاری 
رویدادهای ملی و بین المللی و اجرایی کردن برنامه های خود 

از هیات استان اصفهان به عنوان یک کانون ویژه استفاده کند.
سید محمد طباطبایی با اشاره به موفقیت های فدراسیون به 
قارداشی تبریک گفت و اظهار داشت: خوشبختانه نگاه هیات 
تنیس روی میز به هیات های شهرستان ها نیز نگاهی ویژه و 

مطلوب بوده و اکثر شهرستان ها در این رشته فعال هستند.
مدیرکل ورزش و جوانان با اشاره به فعالیت های همگانی هیات 
تنیس روی میز استان اصفهان افزود: در بعد همگانی هم هیات 
تنیس روی میز استان اصفهان عملکرد خوبی درامر برگزاری 

جشنواره ها و همایش ها داشته است.
ضمن اینکه اداره کل ورزش وجوانان با همکاری هیات، ورزش 
روستایی و بازی های بومی محلی استان بیش از ۵۰۰ خانه 
ورزش روستایی را تجهیز کرده که در تمام این خانه ها، میز پینگ 
و پنگ قرار داده شده که می تواند به رشد و توسعه تنیس روی 

میز، در بعد همگانی و قهرمانی کمک های شایانی کند.
وی با بیان اینکه بر اساس برنامه استراتژیک و راهبردی اداره کل 
ورزش و جوانان استان، چشم اندازی با عنوان اصفهان الگوی 
توسعه و پیشرفت در ورزش و جوانان کشور می باشد، گفت: 
خوشبختانه اکثر هیات های ورزشی استان اصفهان با توجه به 
عملکرد مطلوب خود می توانند الگوی مناسبی برای دیگر هیات 
های کشور باشند که هیات تنیس روی میز نیز از این قاعده 

مستثنی نمی باشد.
سیدمحمد طباطبایی در پایان تاکید کرد: به طور حتم اداره کل 
ورزش و جوانان استان اصفهان در کنار هیات تنیس روی میز 
خواهد بود و ارتباط صمیمانه ای که بین اداره کل ورزش و 
جوانان، فدراسیون و هیات وجود دارد، در رشد و توسعه تنیس 
روی میز کشور عزیزمان ایران کمک های بسزا و ارزنده ای خواهد 

کرد.

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار 

فدراسیون تنیس روی میز می تواند از ظرفیت های قابل توجه هیات استان اصفهان در راستای برگزاری 
رویدادهای ملی و بین المللی و اجرایی کردن برنامه های خود از هیات استان اصفهان به عنوان یک کانون 

ویژه استفاده کند.
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احتمال بازگشت پتروشیمی به لیگ برتر بسکتبالورزشی
مسئولان باشگاه پتروشیمی تصمیم دارند در صورت اخذ مجوزهای لازم در فصل جدید لیگ برتر 

بسکتبال حضور داشته باشند.

مصاحبه های وقت و بی وقت با چاشنی »سهم خواهی«؛

حرف زدن بلد نیستید، حرف نزدن که بلدید!

خیلی از اهالی فوتبال هستند که علاقه خاصی به 
سخنوری و مصاحبه دارند، اصلا مهم نیست که حرفی 
برای گفتن داشته باشند یا نداشته باشند، مهم فقط 
فعل سخن گفتن است که حتما باید توسط آن ها به 

کرات انجام شود.
این دوستان به حدی عشق دوربین و تریبون دارند که 
وقت مواجه شدن با آن دست و پایشان شل می شود 
و هرچه باید و نباید، به زبان می آورند، یک زمانی دائم 
المنتقد بودن برای مخاطب فوتبال ایران جذاب بود، 
اما وقتی از حد معمولش بگذرد دیگر هیچ خریداری 
ندارد ، البته که الان هم اگر انتقاد از زبان منتقدین 
درست و حسابی بیان شود، هم ارزشمند است و هم 
محترم، اما گویا بعضی از آقایان، برای فراموش نشدن 
و یا جلب توجه صحبت هایی می کنند که جز ضرر 

برای تیم هایشان چیزی ندارد.
مثلا فلان مدیرعامل که چندین سال پیش در یکی 
از دو تیم پرطرفدار پایتخت سمت داشته، سال های 

سال است هفته ای دو بار جلوی دوربین می رود و از 
مشکلش با زمین و زمان می گوید و همه چیز را زیر 
سوال می برد، حال اگر کارنامه خود او را هم ورق بزنیم 
چیزی جز عملکردی مفتضح برای تیم اسبقش نداشته 
است، اما به خود اجازه می دهد که وقت و بی وقت 
مصاحبه های بلندبالا کند و حرف هایی بزند که باعث 
رنجش خاطر هواداران شود، یا مربی ای که گمان می 
کند چون چندین سال بازیکن یک تیم بزرگ بوده 
و دو سه سالی هم هدایت آن تیم را برعهده داشته 
می تواند تمام بار فنی تیم را زیر سوال ببرد و درمورد 
اینکه چه کسی سرمربی باشد یا نباشد هم اظهارنظر 
کند و همه مسائل تیم را به قول خودش زیر ذره بین 
ببرد حالا نتایج درخشان خودش به کنار. از این دست 
آقایان عشق مصاحبه، در فوتبالمان کم نداشتیم و 
نداریم، باور کنید این صحبت ها را جامعه هوادار، روی 
تعصب یا برای کمک به تیم نمی گذراند. اگر بنا به هر 
دلیلی قصد کمک دارید، راه های متفاوتی برای کمک 
رساندن شما به تیم مثلا محبوبتان وجود دارد، اما 
وقتی فقط جای کمک توهین می کنید و با مصاحبه 
های وقت و بی وقتتان تیم را به حاشیه می برید، 
دیگر نه از نگاه هوادار پیشکسوتید که بخواهید محترم 
باشید و نه حرف های شما را روی حساب کمک و 
علاقه به تیمتان می گذارند، آن وقت شما فقط »سهم 
خواه« هستید، پس حالا که صحبت کردن بلد نیستید، 

بهتر است صحبت نکردن را یاد بگیرید...

سرپرست فدراسیون دوومیدانی، گفت: موضوع درمان 
»احسان حدادی« ویژه است که هزینه درمان او را در 
خارج از کشور، فدراسیون های دوومیدانی و پزشکی - 

ورزشی پرداخت می کنند.
زنان  از  تجلیل  از  پس  گذشته  روز  مبینی«  »مهدی 
رکوردشکن دوومیدانی در جمع خبرنگاران در خصوص 
»احسان حدادی«  اظهار داشت: باید از او حمایت کنیم 
و در این راستا با فدراسیون - پزشکی ورزشی،  مکاتبه 
کردیم. با تشکیل جلسه قرار شد تا این ورزشکار پرافتخار 
در آلمان جراحی شود. موضوع حدادی ویژه است و باید 

در بازی های المپیک شرکت کند.
جاری  هزینه  گفت:  دوومیدانی  فدراسیون  سرپرست 

حدادی برعهده فدراسیون دوومیدانی و پزشکی است.
مبینی همچنین خاطر نشان کرد: در بخش زنان رشد 
قابل توجهی داشتیم و چهار رکورد ملی زده شده است 

که تجلیل از آنها برای ایجاد انگیزه بیشتر بود.
وی افزود: ۱۳ رکورد ملی و باشگاهی در لیگ ها جابه جا 
شد و چهار بانوی دونده هم در رویداد اخیر باشگاه ها 
برای  انگیزه  ایجاد  به  توجه  با  کردند.   رکوردشکنی 
ورزشکاران، شاهد توسعه در ماده های مختلف هستیم.

وی درباره رکوردهای آسیایی ادامه داد: برای این اتفاق 
نیاز به برنامه مدون و نظارت و کنترل مستمر است 
تا  با برگزاری مجمع انتخاباتی در ۲۰ مهرماه این موارد 

دنبال شود.

دیدگاه

دیدگاه
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»مرضیه جعفری«:

کاپیتان ما به عراق می رود 

»زهرا عرب رستمی«:

برای کسب مدال المپیک شعار نمی دهم 

»سرپرست فدراسیون دوومیدانی«:

موضوع درمان »حدادی« ویژه است 

سرمربی تیم فوتبال زنان شهرداری بم گفت: کاپیتان تیم ما قرار 
است در چند دیدار بین المللی یکی از تیم های مطرح عراقی به 

عنوان لژیونر بازی کند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، »مرضیه جعفری« روز 
گذشته اظهار داشت: سه یا چهار بازیکن را از دست دادیم و دو تا 
از بازیکنانم هم شاید در چند بازی نباشند. کوهستان خسروی قرار 
است تا به عنوان لژیونر در مسابقات بین المللی یک تیم عراقی 
شرکت کند. جدای از آن قرارداد زهرا قنبری و مونا حمودی تمام 
شده بود و آنان جذب تیم دیگری شدند. چون باشگاه تازه به 
قهرمانی رسیده بود، بودجه سال را نگرفته بودیم تا با این بازیکنان 

قرارداد ببندیم.
وی افزود: در فصل ۹۹ با رفتن برخی از بازیکنان با تجربه به 
دنبال این هستیم تا بازیکنان جوان تر و جدیدی را جذب کنیم 
و از آنان فوتبالیست های خوبی بسازیم. هر چند تیم ما در این 
فصل شاکله قبلی را از دست داده و قدرت ما کمتر می شود اما 
باشگاه باید برای جذب استعدادهای جدید سرمایه گذاری کند. 
بیاد دارم چهار دوره پشت سر هم قهرمان شدیم و دو سال هم 
به دلیل جذب بازیکنان جدید در قهرمانی وقفه افتاد و دوباره سه 
سال پشت سر هم قهرمان شدیم. با وجود جذب بازیکنان جوان 

از جایگاه قهرمانی خود دفاع و آن را حفظ می کنیم.
سرمربی شهرداری بم با اشاره به اینکه به نظر می رسد دیدارهای 
لیگ برتر را در دو گروه  به صورت رفت و برگشت برگزار می 
 کنند، گفت: گلاره ناظمی مسوول برگزاری مسابقات فوتبال زنان 
گفت که با توجه به کرونا تیم ها به دو گروه ۶ یا ۷ تایی تقسیم 
می شوند و در نهایت چهار تیم به مرحله نهایی می روند اما این 
قضیه مثل پلی آف فوتسال زنان نیست زیرا آنان در یک گروه 

بودند.
وی ادامه داد: برای برگزاری لیگ باید امکانات را در نظر بگیریم 
کنند.  رعایت  را  بهداشتی  پروتکل های  نمی توانند  زنان  زیرا 
سلامت بازیکنان خیلی مهم است و این موضوع یکی از دلایل 
مردد بودن ما برای حضور در لیگ برتر بود. امیدوارم در این 
مسابقات بازیکنان آسیب نبینند زیرا برخی کرونا هم داشته باشند 

علایمی ندارند و ناقل هستند و به دیگران منتقل می کنند.
جعفری در خصوص شیوه برگزاری لیگ برتر خاطرنشان کرد: اگر 
لیگ برتر به صورت مجتمع برگزار می شود باید زمین و هتل و 
امکانات دیگر فراهم باشد و راحت تر بازی ها را برپا کنند. برگزاری 
مسابقات به صورت رفت و برگشت هم خطرناک است و بازیکنان 
ساعت ها باید در مسیر باشند. ناظمی را به عنوان یک مدیر قبول 
دارم اما می دانم که همواره با همه سرمربیان مشورت می کند.  
در نهایت نشستی برای ارزیابی امکانات  و تعداد تیم ها خواهیم 

داشت و امیدوارم بهترین تصمیم گرفته شود.

عضو تیم ملی دو و میدانی زنان گفت: تلاش من برای کسب 
مدال المپیک است نه مدال آسیایی و به حرفی که می زنم 

پایبندم و شعار نمی دهم.
روز  رستمی«  عرب  »زهرا  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
چهارشنبه در حاشیه مراسم تجلیل از دو و میدانی کارانی 
بزرگ  جایزه  و  کشور  باشگاه های  مسابقات  در  که 
اگر  داشت:  اظهار  خبرنگاران  جمع  در  کردند  رکوردشکنی 
المپیک  مدال  کسب  قول  شود  فراهم  تمرین  امکانات 
توکیو را می دهم و تلاش من برای کسب مدال المپیک 

است نه مدال آسیایی.
گفت:  هستید،  پایبند  قول  این  به  چقدر  اینکه  درباره  وی 

حرفی که میزنم شعار نیست و به آن عمل می کنم.
آذرماه  ا  المپیک ۲۰۲۱  بازی های  ورودی  مسابقات کسب 

آغاز می شود.
زهرا عرب رستمی در مرحله نخست مسابقات دو و میدانی 
باشگاه های کشور در ماده پرتاب چکش با پرتابی به میزان  
۵۵.۱۷ متر رکورد باشگاهی این ماده را  که پیش از این با 

۵۳.۸۸ متر در دست ریحانه آرانی بود، بهبود بخشید.

محمدرضا ولی زاده

  خبرنگار
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